
Protokół Nr XLIV/2014
 z sesji Rady Gminy Barciany

 z dnia 28 maja 2014 r.

 
Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas otworzyła XLIV sesję Rady
Gminy  Barciany.  Powitała  zaproszonych  gości:  Wójta  Gminy  Barciany  –  Ryszarda  Kozyrę,
Skarbnika Gminy – Marię Pyrcz, Sekretarza Gminy – Annę Tereszko, radcę prawnego – Dariusza
Bączka, Komendanta Placówki Straży Granicznej w Barcianach –  Wiesława Dyśko, dyrektorów i
kierowników  jednostek  organizacyjnych,  funkcjonariusza  Placówki  Straży  Granicznej  w
Barcianach,  sołtysów.  Powitała  następnie  radnych.  Na  podstawie  listy  obecności  stwierdziła
quorum –  12  obecnych  radnych.  Powiedziała,  że  radna  Marianna  Stefańska  i  radny Zbigniew
Stankiewicz są nieobecni z powodów zdrowotnych. Nieobecny jest radny Robert Gastołek, który
uzasadnił swoją nieobecność.  W trakcie obrad Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła jedną 10-
minutową przerwę.  

Ad 2. Powołanie sekretarza obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że kolejnym
punktem  sesji  jest  powołanie  sekretarza  obrad.  Na  sekretarza  obrad  powołała
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Hansi Jurgena Maleckiego

Ad 3. Przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Gminy.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  stwierdziła,  że  protokół
z XLIII sesji z dnia 20 maja był wyłożony na pół godziny przed sesją. Zapytała, czy są uwagi do
treści  protokołu.  Uwag nie  zgłoszono. Zapytała  następnie,  kto jest  za przyjęciem protokołu.  W
głosowaniu jawnym za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji głosowało 12 radnych.

Ad 4. Przedstawienie porządku obrad – wnioski o zmianę porządku.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że  zgodnie z  
§ 25 ust. 4 Statutu Gminy Barciany Radni otrzymali powiadomienie o sesji wraz z materiałami 14
dni przed sesją. Następnie dodała, że zgodnie z § 31 Statutu Gminy można przedstawiać wnioski
w sprawie zmian porządku obrad. Stwierdziła, że na jej ręce wpłynął wniosek od  Wójta Gminy
Barciany.  Odczytała  następnie  ten  wniosek.  Zapytała,  kto  jest  za  przyjęciem  wniosku.  W
głosowaniu  jawnym  12  radnych  głosowało  za  przyjęciem wniosku.  Następnie  Przewodnicząca
Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poddała pod głosowanie porządek obrad po
wprowadzonych zmianach. W głosowaniu jawnym 12 radnych głosowało za przyjęciem porządku
obrad po zmianach.

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  przedstawiła
porządek obrad po wprowadzonych zmianach:    

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2.  Powołanie sekretarza obrad.
3.  Przyjęcie protokołu z  XLIII sesji Rady Gminy.
4.  Przedstawienie porządku  obrad sesji - wnioski o zmianę porządku.
5.  Informacja  Wójta  Gminy  o  realizacji  podjętych  uchwał  Rady  Gminy  i  działaniach  między
sesjami.
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6. Interpelacje i zapytania Radnych.
7. Projekt  uchwały w sprawie  udzielenia  dotacji  na  remont  kościoła  pw.  Niepokalanego  Serca
Najświętszej Maryi Panny w Barcianach.
8. Projekt uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do realizacji programu po nazwą „
Modernizacja  energetyczna budynków Urzędu Gminy i GOPS w Barcianach  z wykorzystaniem
systemu fotowoltaicznego typu off - grid” w oparciu o odnawialne źródła energii w ramach RPO
WiM  2014-2020,  VI  Oś  priorytetowa   „Środowisko  przyrodnicze”  Działanie  6.2    „Ochrona
środowiska  przed  zanieczyszczeniami  i  zniszczeniami”  Poddziałanie  6.2.1   „Wykorzystanie
odnawialnych źródeł energii”.
9. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do realizacji projektu po nazwą„
Termomodernizacja  budynków oświatowych w Gminie Barciany,  w miejscowościach Drogosze,
Mołtajny, Winda” w ramach programu PL04 „ Oszczędzanie energii i promowanie odnawialnych
źródeł energii”.
10. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Gminy  Barciany na lata 2014-2030.
11.  Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok.
12. Rozpatrzenie sprawozdań za 2013 rok i podjęcie uchwały w sprawie ich zatwierdzenia :

a) przedstawienie sprawozdania  finansowego gminy za 2013 r.;
b) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2013 r.;  

             c) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy za 2013r.;
d) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania budżetu gminy

za 2013r. wraz z  informacją o stanie mienia komunalnego;
e) opinia Komisji Rady Gminy i dyskusja;
f) głosowanie.

      13.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium za 2013r.:
a) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium;
b) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej zaopiniowania wniosku

w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Barciany za 2013r.;
c) opinia Komisji Rady Gminy;
d) dyskusja nad udzieleniem absolutorium za 2013r.;

             e) głosowanie.
14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
15. Wolne wnioski i informacje.                                                                                                             
16. Wnioski mieszkańców.                                                                                                                     
17. Sprawy różne.                                                                                                                                   
18. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas powiedziała,  że dzisiejsza
sesja ma charakter szczególny – absolutoryjny. Poprosiła następnie Komendanta Placówki Straży
Granicznej w Barcianach o zabranie głosu.

Komendanta Placówki Straży Granicznej w Barcianach – Wiesław Dyśko w pierwszych słowach
złożył  życzenia  z  okazji  Dnia  Samorządowca.  Na  ręce  Wójta  Gminy  Barciany  przekazał  list
gratulacyjny, natomiast na ręce Przewodniczącej Rady Gminy Barciany złożył kwiaty. Podziękował
następnie za 12 lat współpracy. Powiedział, że decyzją Komendanta Głównego przejął obowiązki
Komendanta Placówki Straży Granicznej w Sępopolu. Podziękował za serdeczne przyjęcie i życzył
wszystkiego najlepszego.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  odczytała  pismo  z
podziękowaniami za współpracę i wręczyła kwiaty.

Wójt  Gminy  –  Ryszard  Kozyra  podziękował  za  współpracę,  zabezpieczenia  na  imprezach
gminnych, dbanie o bezpieczeństwo mieszkańców i wręczył upominek.
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Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powitała
przybyłych redaktorów Życia Kętrzyna oraz Telewizji Mazurskiej.        

Ad  5. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła
o przedstawienie informacji Wójta Gminy o pracach Wójta w okresie międzysesyjnym, a zwłaszcza
o wykonaniu uchwał Rady.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra przedstawił informację o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy
i pracach w okresie międzysesyjnym  (informacja stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za  złożoną
informację.
  
Ad 6. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie
interpelacji i zapytań Radnych.
 
Radny  Adam Prokop zapytał,  na jakim etapie  znajdują się prace nad studium uwarunkowań i
kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  Gminy  Barciany.   Zwrócił  się  także  z  prośbą  o
oświetlenie i wywiezienie gruzu w miejscowości Święty Kamień.

Radna  Beata  Górska  zwróciła  się  z  prośbą  do  Wójta  o  przekazanie  dla  Pana  Szumkowskiego
wniosku dot. wycięcia, prześwietlenia konarów drzew na drodze Wikrowo- Ogródki – Winda.

Radna Eugenia Gbur zwróciła się  z prośba o interwencję w sprawie wykoszenia poboczy na drodze
powiatowej Barciany – Mołtajny – Asuny.  
  
Radna Jolanta Koryga zgłosiła interpelacje w sprawie przystanku autobusowego. Powiedziała, że
autobusy  zatrzymują  się  w  innym miejscu,  a  na  przystanku  zbierają  się  osoby i  piją  alkohol.
Poprosiła o przestawienie wiaty tam, gdzie autobusy przystają tj. w kierunku Barciany – Wilkowo.

Więcej interpelacji nie zgłoszono.

Ad 7. Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas   poprosiła   Panią
Skarbnik  o  omówienie  projektu  uchwały w sprawie  udzielenia  dotacji  na  remont  kościoła  pw.
Niepokalanego Serca Najświętszej Maryi Panny w Barcianach. Dodała, że w poniedziałek 26 maja
o  godz.  11.00  odbyło  się  posiedzenie  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony
środowiska, a o godz. 13.00 - posiedzenie Komisji Finansów i Budżetu. W dniu 27 maja o godz.
13.00 odbyło się posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych.   

Skarbnik Gminy – Maria Pyrcz powiedziała, że do Urzędu Gminy w Barcianach wpłynął wniosek
Parafii  Rzymskokatolickiej  pw.  Niepokalanego  Serca  Maryi  Panny  w  Barcianach   przyznanie
dotacji na naprawę zużytych części więźby i pokrycia dachowego na zabytkowym kościele. Dodała,
że Rada Gminy Barciany przychyliła się do tej  prośby na sesji w kwietniu.  Uzupełniła,  że aby
środki były przeznaczone na ten cel potrzebna jest niniejsza uchwała.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –   Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas   podziękowała  za
omówienie. Zapytała następnie, czy są pytania w tej kwestii.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Hansi  Jurgen  Malecki powiedział,  że  kwestia  udzielania
dotacji dla kościołów zawsze budziła jego obawy. W naszej Gminie sporo jest zabytków, a zabytki
świeckie są w coraz gorszym stanie. Jedynie zabytki, które są kościołami, są utrzymywane przez
administratorów  w  dobrym  stanie.  Zachęca  administratorów,  aby  śmielej  występowali  w
uzasadnionych potrzebach o wsparcie     
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W związku z wyczerpaniem tematu Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-
Dyjas poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania projektu uchwały w sprawie  udzielenia
dotacji na remont kościoła pw. Niepokalanego Serca Najświętszej Maryi Panny w Barcianach.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Andrzej Szwajdych  - 7 obecnych członków komisji
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  udzielenia dotacji  na remont kościoła pw.
Niepokalanego Serca Najświętszej Maryi Panny w Barcianach.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw Socjalnych – Anna Witkowska –  6
członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  dotacji  na
remont kościoła pw. Niepokalanego Serca Najświętszej Maryi Panny w Barcianach.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  3 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji na
remont kościoła pw. Niepokalanego Serca Najświętszej Maryi Panny w Barcianach.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała
za przedstawienie  opinii  poszczególnych  Komisji,  a  następnie  odczytała  treść  projektu  uchwały
w sprawie  udzielenia  dotacji  na  remont  kościoła  pw.  Niepokalanego  Serca  Najświętszej  Maryi
Panny w Barcianach i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 12 radnych głosowało za
przyjęciem projektu  uchwały,  głosów przeciw i  wstrzymujących się  nie  było  (uchwała  stanowi
załącznik do protokołu).

Ad  8.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –   Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  Panią
Sekretarz  o  omówienie  projektu  uchwały   w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  przystąpienie  do
realizacji  programu po nazwą „  Modernizacja   energetyczna budynków Urzędu Gminy  i
GOPS w Barcianach  z wykorzystaniem systemu fotowoltaicznego typu off - grid” w oparciu o
odnawialne źródła energii w ramach RPO WiM 2014-2020, VI Oś priorytetowa  „Środowisko
przyrodnicze”  Działanie  6.2    „Ochrona  środowiska  przed  zanieczyszczeniami  i
zniszczeniami” Poddziałanie 6.2.1  „Wykorzystanie odnawialnych źródeł energii”.

Sekretarz  Gminy  –  Anna  Tereszko  omówiła  projekt  tej  uchwały.  Powiedziała,  że  jest  to
uchwała  intencyjna,  która  daje  możliwość  złożenia  wniosku  dot.  modernizacji  budynków
Urzędu Gminy oraz GOPS-u. Przedstawiła następnie na czym będzie polegała modernizacja
poszczególnych budynków.

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za omówienie.
Zapytała następnie, czy są pytania w tej kwestii.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Anna  Witkowska
powiedziała, że co nowe to budzi wątpliwości. Na posiedzeniu Komisji były poruszane kwestie czy
nie ma zagrożenia likwidacji kotłowni na ul. Wojska Polskiego oraz czy nie wzrosną w związku z
tym koszty.   

Wójt  Gminy  –  Ryszard  Kozyra  udzielił  odpowiedzi.  Powiedział,  że  system  fotowoltaiczny
powoduje  ogrzewanie,  jednak  zimą  jest  za  słaby  do  ogrzania  budynku.  Dodał,  że  w  sezonie
grzewczym ciepło będzie zapewniała kotłownia na ulicy Wojska Polskiego.  Przedstawił następnie
wysokość produkcji energii tego systemu.
    
W związku z wyczerpaniem tematu Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-
Dyjas poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania projektu uchwały w sprawie  wyrażenia
zgody  na  przystąpienie  do  realizacji  programu  po  nazwą  „  Modernizacja   energetyczna
budynków Urzędu Gminy i GOPS w Barcianach  z wykorzystaniem systemu fotowoltaicznego
typu off - grid” w oparciu o odnawialne źródła energii w ramach RPO WiM 2014-2020, VI Oś
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priorytetowa   „Środowisko  przyrodnicze”  Działanie  6.2    „Ochrona  środowiska  przed
zanieczyszczeniami i zniszczeniami” Poddziałanie 6.2.1  „Wykorzystanie odnawialnych źródeł
energii”.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Andrzej Szwajdych  -   powiedział,  że niniejszy
projekt uchwały nie był omawiany na posiedzeniu komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw Socjalnych – Anna Witkowska –  6
członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie wyrażenia  zgody  na
przystąpienie  do realizacji  programu po nazwą „  Modernizacja   energetyczna  budynków
Urzędu Gminy i GOPS w Barcianach  z wykorzystaniem systemu fotowoltaicznego typu off -
grid”  w  oparciu  o  odnawialne  źródła  energii  w  ramach RPO  WiM  2014-2020,  VI  Oś
priorytetowa   „Środowisko  przyrodnicze”  Działanie  6.2    „Ochrona  środowiska  przed
zanieczyszczeniami i zniszczeniami” Poddziałanie 6.2.1  „Wykorzystanie odnawialnych źródeł
energii”.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  powiedziała, że niniejszy projekt uchwały nie był omawiany na posiedzeniu komisji.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała
za przedstawienie  opinii  poszczególnych  Komisji,  a  następnie  odczytała  treść  projektu  uchwały
w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do realizacji programu po nazwą „ Modernizacja
energetyczna budynków Urzędu Gminy i GOPS w Barcianach  z wykorzystaniem systemu
fotowoltaicznego typu off - grid” w oparciu o odnawialne źródła energii w ramach RPO WiM
2014-2020,  VI  Oś  priorytetowa   „Środowisko  przyrodnicze”  Działanie  6.2    „Ochrona
środowiska przed zanieczyszczeniami i  zniszczeniami” Poddziałanie  6.2.1  „Wykorzystanie
odnawialnych źródeł energii” i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 12 radnych
głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było (uchwała
stanowi załącznik do protokołu).

Ad 9.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła Sekretarz
Gminy  o  omówienie  projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  przystąpienie  do
realizacji  projektu  po  nazwą„  Termomodernizacja  budynków  oświatowych  w  Gminie
Barciany,  w  miejscowościach  Drogosze,  Mołtajny,  Winda”  w  ramach  programu  PL04
„ Oszczędzanie energii i promowanie odnawialnych źródeł energii”.

Sekretarz  Gminy –  Anna Tereszko powiedziała,  że  wniosek Gminy został  zakwalifikowany do
dofinansowania. Środki na ten cel zostały zabezpieczone w ubiegłym roku. Dodała, że w związku
ze zbliżającym się terminem podpisania umowy niezbędna jest niniejsza uchwała.  

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za omówienie.
Zapytała następnie, czy są pytania w tej kwestii. Dodała, że na poprzedniej sesji była rozmowa na
ten temat.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Hansi  Jurgen  Malecki zapytał,  czy  kolejność  budynków
oświatowych wymienionych w uchwale ma znaczenie.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra odpowiedział,  że nie ma znaczenia, ponieważ inwestycja będzie
realizowana całościowo.

Radny  Wiesław  Gajdowski  wyraził  nadzieję,  że  nasze  placówki  oświatowe  będą  kształcić
przyszłych europosłów tak jak na przykładzie posłanki Pani Agnieszki Kozłowskie – Rajewicz.
Dodał, że gdy obecny Wójt kandydował na to stanowisko, to w jego w spocie wyborczym hasłem
przewodnim było „Doświadczenie,  wiedza i  zapał”.  Stwierdził,  że tu mamy potwierdzenie tych
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słów.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za dyskusję, a
następnie  odczytała  treść  projektu  uchwały  w sprawie  wyrażenia  zgody  na  przystąpienie  do
realizacji  projektu  po  nazwą„  Termomodernizacja  budynków  oświatowych  w  Gminie
Barciany,  w  miejscowościach  Drogosze,  Mołtajny,  Winda”  w  ramach  programu  PL04
„  Oszczędzanie  energii  i  promowanie  odnawialnych  źródeł  energii”   i  poddała  go  pod
głosowanie. W głosowaniu jawnym 12 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów
przeciw i wstrzymujących się nie było (uchwała stanowi załącznik do protokołu).   

Ad 10 – 11. Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  poprosiła  Panią
Skarbnik o omówienie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Barciany na lata 2014-2030 oraz zmian w budżecie gminy na 2014 rok.

Skarbnik  Gminy  –  Maria  Pyrcz  powiedziała,  że  zmiany w Wieloletniej  Prognozie  Finansowej
wynikają ze zmian w budżecie. Przedstawiła następnie zaistniałe zmiany w budżecie  po stronie
dochodów i wydatków.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –   Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas   podziękowała  za
omówienie. Zapytała następnie, czy są pytania w tej kwestii.

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas
poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2014-2030 oraz
projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Andrzej Szwajdych  - 7 obecnych członków komisji
pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale  w sprawie  uchwalenia
Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy Barciany na lata  2014-2030 oraz  projekt  uchwały w
sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw Socjalnych – Anna Witkowska –  6
członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2014-2030 oraz
projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  3 członków komisji  pozytywnie zaopiniowało projekt  uchwały w sprawie zmian w uchwale
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2014-2030 oraz
projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała
za przedstawienie  opinii  poszczególnych  Komisji,  a  następnie  odczytała  treść  projektu  uchwały
w sprawie  zmian  w  uchwale  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy
Barciany na  lata  2014-2030 i  poddała  go  pod głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 12 radnych
głosowało  za  przyjęciem  projektu  uchwały,  głosów  przeciw  i  wstrzymujących  się  nie  było
(uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła
Wiceprzewodniczącego  Rady Gminy –  Hansi  Jurgena  Maleckiego  o  odczytanie  treści  projektu
uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok. Wiceprzewodniczący Rady Gminy –
Hansi  Jurgen  Malecki  odczytał  projekt  niniejszej  uchwały.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –
Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w
budżecie gminy na 2014 rok. W głosowaniu jawnym 12 radnych głosowało za przyjęciem projektu
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uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było (uchwała stanowi załącznik do protokołu).
 
Ad  12.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym punktem obrad sesji  jest  rozpatrzenie sprawozdań za 2013 rok i  podjęcie uchwały w
sprawie ich zatwierdzenia.

Ad a) oraz b)
a) przedstawienie sprawozdania  finansowego gminy za 2013 r.;
b) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2013 r.:

  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła Skarbnika Gminy
o  przedstawienie sprawozdania  finansowego gminy za 2013 r.  oraz sprawozdania z wykonania
budżetu gminy za 2013 r.

Skarbnik Gminy – Maria Pyrcz omówiła sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie z wykonania
budżetu gminy za 2013 r. Powiedziała, że budżet gminy na 2013 rok przyjęty był uchwałą Rady
Gminy Nr XXV/167/2012 z dnia  28 grudnia 2012 r.   Plan po zmianach po stronie dochodów
wynosił 31.699.688,09 zł, a wykonanie na dzień 31 grudnia 2013 r. - 28.176.803,49 zł, co stanowi
88,89 %. Planowane dochody i wydatki, w tym wynagrodzenia, planowano po analizie możliwości
realnego  wykonania  w  poszczególnych  latach  oraz  wg  współczynników  wskazanych  przez
Ministerstwo  Finansów.  Powiedziała,  że  w  okresie  sprawozdawczym  wprowadzano  zmiany
wynikające ze zmniejszenia oraz zwiększenia wprowadzanych dotacji oraz po rozstrzygnięciach
przetargów na  zadania  inwestycyjne.  Przedstawiła  następnie  dochody majątkowe oraz  dochody
własne. Powiedziała, że wydatki po zmianach wg planu wynosiły 36.064.355,38, a na koniec roku
ich  wykonanie  wyniosło 32.129.078,57 co  stanowi 89,09%.  Przedstawiła  następnie  wysokości
wydatków bieżących oraz dotacji ogółem. Dodała, że wydatki inwestycyjne zrealizowano na kwotę
8.537.935,84  zł.   Budżet  gminy  przewidywał  41  zadań  inwestycyjnych,  w  tym  14  zadań
wieloletnich.  Wydatki  na  programy  i  projekty  realizowane  były  ze  środków  pochodzących  z
budżetu Unii Europejskiej oraz środków pochodzących ze źródeł zagranicznych nie podlegających
zwrotowi.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –   Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas   podziękowała  za
omówienie.  Dodała, że każdy z radnych otrzymał omawiane sprawozdania.      

Ad c)  odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy za 2013r.:

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –   Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  Zastępcę
Przewodniczącej  Komisji  Rewizyjnej  o  odczytanie  opinii  Komisji  Rewizyjnej  w  sprawie
wykonania budżetu gminy za 2013r.

Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Rewizyjnej  –  Beata  Górska  odczytała  opinię  Komisji
Rewizyjnej Rady Gminy Barciany w sprawie wykonania budżetu gminy za 2013r. ( opinia stanowi
załącznik do protokołu ).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –   Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie opinii.
 
Ad d) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania budżetu gminy za
2013r. wraz z  informacją o stanie mienia komunalnego:

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas odczytała następnie  opinię
Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  sprawie  wykonania  budżetu  gminy  za  2013r.  wraz  z
informacją o stanie mienia komunalnego ( opinia stanowi załącznik do protokołu ).
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Ad e) opinia Komisji Rady Gminy i dyskusja:

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła następnie o opinie
Komisji Rady Gminy.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Andrzej Szwajdych  - 7 obecnych członków komisji
pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2013 rok.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw Socjalnych – Anna Witkowska –  6
członków komisji  pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  zatwierdzenia rocznego
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2013 rok.  

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  3 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2013 rok.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała
za przedstawienie opinii poszczególnych Komisji. Zapytała następnie czy są pytania w tej kwestii.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Hansi Jurgen Malecki przedstawił osobistą ocenę. Porównał
wydatki gminy w przeliczeniu na 1 mieszkańca z innymi gminami w naszym powiecie. W ubiegłym
roku jedynie  Gmina Kętrzyn miała  wyższe  wydatki  w przeliczeniu na 1 mieszkańca  niż  nasza
gmina. W tym roku Gmina Barciany plasuje się na pierwszym miejscu- wydatki na 1 mieszkańca
wynoszą 4.500 zł. Dodał, iż nasza gmina prawie w 100 % opiera się na rolnictwie, w związku z
czym pojawiają się duże trudności w pozyskiwaniu środków własnych. Zaznaczył jednak, że Wójt
Gminy dokłada wszelkich starań, aby pozyskiwać jak najwięcej środków zewnętrznych. Dodał, że z
czystym sumieniem będzie  głosował  za  przyjęciem sprawozdań oraz  udzieleniem absolutorium
Wójtowi Gminy.     

W związku z wyczerpaniem tematu Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-
Dyjas podziękowała za wypowiedź.

Ad f) głosowanie:

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas   odczytała  treść  projektu
uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z
wykonania budżetu za 2013 rok i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 12 radnych
głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było (uchwała
stanowi załącznik do protokołu).

Ad 13.  Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym  punktem  obrad  sesji  jest  podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  Wójtowi  Gminy
absolutorium za 2013r.

Ad a) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium:

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –   Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  Zastępcę
Przewodniczącej  Komisji  Rewizyjnej  o  odczytanie   wniosku Komisji  Rewizyjnej  Rady Gminy
Barciany w sprawie  udzielenia  absolutorium Wójtowi  Gminy za  rok  2013 z  tytułu  wykonania
budżetu.

Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Rewizyjnej  –  Beata  Górska  odczytała  wniosek  Komisji
Rewizyjnej Rady Gminy Barciany w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2013
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z tytułu wykonania budżetu ( wniosek stanowi załącznik do protokołu ).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –   Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie wniosku.

Ad b) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej zaopiniowania wniosku w
sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Barciany za 2013r.:

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas odczytała następnie  opinię
Regionalnej  Izby Obrachunkowej  w sprawie  zaopiniowania  wniosku Komisji  Rewizyjnej  Rady
Gminy Barciany w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Barciany z tytułu wykonania
budżetu za 2013 rok ( opinia stanowi załącznik do protokołu ).

Ad c) opinia Komisji Rady Gminy:

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła następnie o opinie
Komisji Rady Gminy.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Andrzej Szwajdych  - 7 obecnych członków komisji
pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  absolutorium Wójtowi  Gminy
Barciany za rok 2013.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw Socjalnych – Anna Witkowska –  6
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium
Wójtowi Gminy Barciany za rok 2013.  

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-   3 członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia
absolutorium Wójtowi Gminy Barciany za rok 2013.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała
za przedstawienie opinii poszczególnych Komisji.

Ad d) dyskusja nad udzieleniem absolutorium za 2013r.:

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  otworzyła  dyskusję  nad
udzieleniem absolutorium Wójtowi Gminy Barciany za rok 2013.

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że z przyczyn osobistych w sesji absolutoryjnej w ubiegłym
roku  nie  mógł  uczestniczyć.  Powiedział,  że  trzeba  wykazać  się  dużą  kreatywnością,  aby móc
zrealizować tyle inwestycji pomimo trudnej sytuacji w Polsce i Europie. Kwoty inwestycji są duże.
Podziękował za inwestycje, w szczególności za te dla mieszkańców Barcian m.in. za j budowę sali
gimnastycznej w Barcianach.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że podejmując
we wrześniu 2012 roku uchwałę o powołaniu Skarbnika Gminy  nie  zdawała sobie sprawy,  iż
właśnie Pani Skarbnik okaże się tak kompetentną osobą w kwestii zarzadzania budżetem gminy.
Pogratulowała Wójtowi Gminy takiego pracownika.         

Ad e) głosowanie:

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  odczytała  treść  projektu
uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Barciany za rok 2013  i poddała go
pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 12 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały,
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głosów przeciw i wstrzymujących się nie było (uchwała stanowi załącznik do protokołu). Następnie
Przewodnicząca  Rady  Gminy  złożyła  gratulacje  Wójtowi  Gminy  i  wręczyła  bukiet  kwiatów.
Natomiast  Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Hansi  Jurgen  Malecki  wręczył  kwiaty  dla
Skarbnika Gminy.

Następnie głos zabrał Wójt Gminy Barciany – Ryszard Kozyra, który podziękował za udzielone
absolutorium. Odniósł się następnie do realizowanych inwestycji, zadań nałożonych na gminę tj.
oświaty,  kultury,  opieki  społecznej,  gospodarki  komunalnej  i  in.  Podziękował  za  współpracę
dyrektorom szkół, dyrektorce Gminnego Ośrodka Kultury w Barcianach, kierownikowi Gminnego
Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Barcianach,  Kierownikowi  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  i
Mieszkaniowej w Barcianach, Kierownikowi Zakładu Utrzymania Dróg i Zieleni w Barcianach,
Skarbnikowi  Gminy,  Sekretarzowi  Gminy,  pracownikom  Urzędu  Gminy,  sołtysom  oraz  radcy
prawnemu. Podziękował także radnym za współpracę.         

 
Ad 14.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  Wójta  Gminy
o udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Wójt  Gminy  –  Ryszard  Kozyra  udzielił  odpowiedzi  na  interpelacje  radnego  Adama  Prokopa.
Powiedział,  że  Studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  Gminy
Barciany zostało przesłane do komisji urbanistycznej celem analizy. Wpłynęło kilka uwag, które
zostaną  przekazane  do  wykonawcy  Studium  –  firmy  „Środowisko”.  Po  naniesieniu  poprawek
Studium zostanie  wyłożone do publicznej  wiadomości.  Wójt  Gminy odpowiedział  następnie na
pytanie w kwestii oświetlenia. Powiedział, że dla miejscowości Święty Kamień jest przygotowana
koncepcja. Po modernizacji oświetlenia w Drogoszach Wójt dokona wyboru kolejnej miejscowości.
Następnie Wójt Gminy odpowiedział w kwestii usunięcia zaległego gruzu w Świętym Kamieniu.
Powiedział,  że  zleci  usunięcie tego gruzu Kierownikowi Zakładu Utrzymania Dróg i  Zieleni  w
Barcianach.       

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra opowiedział na interpelację radnej Beaty Górskiej. Powiedział, że b
będzie interweniował w sprawie przycięcia konarów drzew na drodze powiatowej.  

Wójt  Gminy  –  Ryszard  Kozyra  udzielił  odpowiedzi  na  interpelację  radnej  Eugenii  Gbur.
Powiedział, że interpelację w sprawie wykoszenia poboczy na drodze powiatowej Barciany- Asuny
przekaże do Zarządu Dróg Powiatowych.

Następnie  Wójt  Gminy  –  Ryszard  Kozyra  opowiedział  na  interpelację  radnej  Jolanty  Koryga.
Powiedział,  że  może  zawiadomić  Policję,  aby  częściej  patrolowali  okolice  przystanku  w
Drogoszach.  Zobowiąże  także  Kierownika  Wronę  do  uzgadniania  z  mieszkańcami  lokalizacji
przystanków autobusowych.     
 
Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za udzielenie
odpowiedzi.

Ad  15.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym punktem obrad są wolne wnioski i informacje.  

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
przedstawiła  informację  z  posiedzenia  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony
Środowiska w dniu 26 maja br. Powiedziała ponadto, że radny Malecki zrezygnował z pracy w
Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony Środowiska.  Szanuje  jego  decyzję  oraz
podziękowała za współpracę.
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Wójt Gminy – Ryszard Kozyra zabrał głos i poinformował o sukcesach strażaków ochotników z
Barcian oraz drużyny kobiecej w zawodach powiatowych.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że nasza dawna
mieszkanka Pani Agnieszka Kozłowska – Rajewicz została posłanką do Europarlamentu. Dodała,
że to powód do dumy, piękny wzorzec. W imieniu Wójta i Przewodniczącej zostało wystosowane
pismo – list gratulacyjny do Pani Agnieszki Kozłowskiej- Rajewicz.    
       
Więcej wniosków i informacji nie zgłoszono.
 
Ad 16. Wnioski mieszkańców.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o  zgłaszanie
wniosków mieszkańców.

Nie zgłoszono wniosków mieszkańców.

Ad 17. Sprawy różne.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie spraw
różnych.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Hansi Jurgen Malecki skończył swoją poprzednią wypowiedź
i życzył, aby Wójt Gminy wiele razy przeżywał takie miłe chwile jak dzisiaj.
  
Przewodnicząca  Rady  Gminy   –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
niezmiernie przyjemnie pracuje się w nowym wnętrzu, nowej siedzibie. Podziękowała Pani
Sekretarz Gminy za aranżację. Dodała, że przez wnętrza wyraża się szacunek dla petentów.   
 
Więcej spraw różnych nie zgłoszono.

Ad 18. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas, w związku z wyczerpaniem
porządku  obrad  XLIIV sesji  Rady  Gminy,  zamknęła  jej  posiedzenie  o  godz.  15.10,  dziękując
wszystkim za udział.

Przewodnicząca Rady Gminy

    Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas

Protokolant: Emilia Żelichowska
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